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Zápis č. 5 

ze zasedání Výboru pro zdravotnictví 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 29. 11. 2017 

Přítomni: Nepřítomni: 

MUDr. Michael Fischer MUDr. Jiří Černý 

MUDr. Zbyněk Habrnal Mgr. Milan Feranec 

Jiří Jelínek  

Ing. Ludevít Kadák  

Hana Kaštilová Tesařová  

PaedDr. Jiří Kremla  

MUDr. Ivo Mareš, MBA Omluveni: 

Vladimíra Morávková, DiS. MUDr. Milan Brázdil 

Alena Pagáčová Gabriela Jančíková 

MUDr. Irena Pachtová  

Jiří Pospíšil, DiS.  

Bc. Drahomír Sigmund Hosté: 

MUDr. Ivan Sumara Jan Zatloukal 

MUDr. Vítězslav Vavroušek, MBA, MPH Ing. Bohuslav Kolář, MBA 

Miroslav Vysloužil  

 

 

Program: 

1. Úvod 

2. Seznámení s aktuálními usneseními Zastupitelstva Olomouckého kraje v oblasti 
zdravotnictví  

3. Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

4. Jmenování hodnotících komisí pro dotační programy  Olomouckého kraje v oblasti 
zdravotnictví v roce 2018 

5. Různé 
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Zápis: 

1. Úvod 

Předseda výboru MUDr. Fischer zahájil zasedání výboru pro zdravotnictví (dále také 
jen „zdravotní výbor“) a přivítal všechny jeho členy a další přítomné. 

Zdravotní výbor usnesením schválil program svého dnešního zasedání. 

 

2. Seznámení s aktuálními usneseními Zastupitelstva Olomouckého kraje 
v oblasti zdravotnictví a kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

Tajemník výboru informoval o usneseních Zastupitelstva Olomouckého kraje, která 
se přímo týkají zdravotnictví.  

Na svém zasedání 23. 11. 2017 zastupitelstvo schválilo poskytnutí dotací lůžkovým 
zdravotnickým zařízením, které jsou určeny na zvýšení zvláštního příplatku k platu 
nebo analogické zvýšení mzdy nelékařských zdravotnických pracovníků pracujících 
bez odborného dohledu v třísměnném provozu v lůžkové péči, a to v rámci 
Dotačního programu ke stabilizaci vybraných zdravotnických nelékařských 
pracovníků ve směnném provozu v Olomouckém kraji, který byl vyhlášen pro 
2. pololetí 2017, součet dotací činí necelých 18 milionů Kč.  

Dále zastupitelstvo schválilo realizaci záměru zřízení oddělení hospicové péče 
v Nemocnici Prostějov, kde se počítá s rekonstrukcí prostor v budově LDN a infekce, 
náklady budou ve výši cca 14 mil. Kč, získá se oddělení s 25 lůžky, 14 pro paliativní 
péči, zbytek pro následnou péči. Zároveň zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci 
o vytvoření pracovního týmu pro přípravu Koncepce paliativní a hospicové péče 
v Olomouckém kraji. 

MUDr. M. Fischer informoval, že dotace na zvýšení zvláštního příplatku k platu se 
týkají navýšení platů zdravotnických pracovníků, ke kterým došlo od července na 
základě nařízení vlády, ale se kterými se nepočítalo v rámci hrazení péče ze 
zdravotního pojištění. Ministerstvo zdravotnictví poskytlo v rámci zvláštního 
dotačního programu finanční prostředky krajům, které je dále mají poskytnout 
jednotlivým zdravotnickým zařízením, a nebyl nalezen jednodušší způsob, než 
prostřednictvím dotací, které poskytne kraj. V záležitosti hospicové péče nejprve 
zastupitelstvo neschválilo, následně schválilo poskytnutí dotace na domácí 
hospicovou péči, žádosti o mimořádné dotace od charit nejprve nebyly hodnotící 
komísí doporučeny, zastupitelstvo ale nakonec dotace schválilo. Zejména MUDr. 
Fischera zajímají výsledky pracovního týmu pro přípravu koncepce paliativní péče 
v kraji. 

Zdravotní výbor usnesením vzal na vědomí usnesení Zastupitelstva Olomouckého 
kraje od minulého zasedání zdravotního výboru. 

 

3. Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

Z minulého zasedání zdravotního výboru dne 4. 10. 2017 vzešlo mimo jiné usnesení 
o nesouhlase výboru s návrhem vyhlášky provádějící ustanovení zákona o povinné 
elektronické preskripci. 

Odbor zdravotnictví Krajského úřadu Olomouckého kraje zaslal v rámci 
připomínkového řízení ke zmíněné vyhlášce návrh, aby vydání receptu v „papírové“ 
podobě bylo možné, pokud se tak rozhodne poskytovatel zdravotních služeb 
vzhledem ke svým podmínkám nebo technickým možnostem, a to po přechodnou 
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dobu do 31. 12. 2019. 

Ing. Kolář doplnil, že v současnosti není síla, která by dokázala do 1. 1. 2018 zvrátit 
zavedení povinné elektronické preskripce. 

MUDr. Fischer poznamenal, že mnozí čekali na prováděcí vyhlášku, zda v ní budou 
výjimky z povinné preskripce, ale vyhláška k dnešnímu dni nebyla vydána, až bude 
zveřejněna, lékaři si už nestihnou zajistit potřebný hardware a software. 

MUDr. Habrnal sdělil, že systém není nachystán a že na zastupitelstvu zaznělo, že 
odborná veřejnost je léta proti zavedení povinné elektronické preskripci, pro její 
zavedení jsou hlavně ti, kterých se to přímo netýká, a některé lobbystické skupiny.  

MUDr. Fischer se zeptal na aktuální vývoj v přípravě dotačních programů kraje 
v oblasti zdravotnictví na rok 2018.  Zdravotní výbor na minulém zasedání doporučil 
zvýšení objemu finančních prostředků určených na dotační programy, teď se však 
objevily jiné návrhy. 

Ing. Kolář reagoval, že oproti částkám schváleným na minulém zasedání výboru 
došlo ke změnám, takže je navrženo: 2,25 mil. Kč v Programu na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2018 (místo původních 3 mil. Kč), 2,65 mil. Kč 
v Dotačním programu pro oblast protidrogové prevence pro rok 2018 (místo 
původních 3,5 mil. Kč), 1,5 mil. Kč v Dotačním programu kraje pro vzdělávání ve 
zdravotnictví v roce 2018 (místo původních 2 mil. Kč). 

MUDr. Fischer se domnívá, že protidrogová péče je nějak nastavena, krácení je dost 
velké, takže zde asi bude největší problém. Ve vzdělávání se neví, kolik absolventů 
bude mít zájem. Snížení je asi nejméně problematické v případě programu na 
podporu zdraví a zdravého životního stylu. 

MUDr. Vavroušek uvedl, že je nutné zaměřit se na vzdělávání, např. na Fakultě 
zdravotnických věd UP studuje větší část studentů z Moravskoslezského kraje a po 
absolvování studia odchází do jiného regionu. Obecně je málo studentů, kteří na 
zdravotnických školách v našem regionu studují a po studiu u nás zůstanou. 

MUDr. Fischer poznamenal, že je otázka, jak smluvně upravit, aby absolventi 
středního zdravotnického vzdělávání u nás zůstávali.     

Zdravotní výbor usnesením vzal na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 
zasedání zdravotního výboru. Také vzal na vědomí informaci o návrzích dotačních 
programů kraje v oblasti zdravotnictví v roce 2018 včetně upravených částek 
určených k rozdělení v těchto programech. 

 

4. Jmenování hodnotících komisí pro dotační programy  Olomouckého kraje 
v oblasti zdravotnictví v roce 2018 

MUDr. Fischer sdělil, že pro dotační programy kraje v oblasti zdravotnictví v roce 
2018 je potřeba ustavit hodnotící komise. 

Po diskusi se členové shodli na složení hodnotících komisí dotačních programů 
v tomto složení: 

Komise pro Dotační program pro oblast protidrogové prevence v roce 2018 - MUDr. 
Michael Fischer, Hana Kaštilová Tesařová, MUDr. Ivan Sumara, Miroslav Vysloužil, 
Alena Pagáčová, náhradník MUDr. Milan Brázdil 

Komise pro Dotační program na podporu zdraví a zdravého životního stylu v roce 
2018 - Jiří Pospíšil, DiS, PaedDr. Jiří Kremla, Vladimíra Morávková, DiS., MUDr. 
Irena Pachtová, Gabriela Jančíková, náhradník Miroslav Vysloužil 
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Komise pro Dotační program pro vzdělávání v roce 2018 a pro individuální žádosti 
v roce 2018 - Jiří Jelínek, Ing. Ludevít Kadák, Bc. Drahomír Sigmund, Alena 
Pagáčová, Hana Kaštilová Tesařová, náhradník MUDr. Jiří Černý 

Zdravotní výbor usnesením schválil výše uvedené složení hodnotících komisí 
v dotačních programech. 

 

5. Různé 

MUDr. Fischer poděkoval členům výboru za spolupráci v uplynulém roce a popřál do 
roku nového. 

Po diskusi se členové zdravotního výboru dohodli na termínu příštího zasedání 
výboru 14. 3. 2018 ve 14:30. 

V Olomouci dne 29. 11. 2017 

………………………………. 
MUDr. Michael Fischer 

předseda výboru 
Přílohy:  Usnesení  

Prezenční listina 


